
                                                        YAZIMI BU YIL DEĞİŞEN KELİMELER 

ünvan 

çi börek 

Doğubayazıt 

yeşil zeytin 

Marmaraereğlisi 

yakantop 

kayyım 

hasır altı 

akçaarmut 

pileli 

Yörük 

yeşil biber 

boy pos 

küme  düşmek 

hatasıyla savabıyla  

                                               
                                   TDK BU KELİMELERİN TÜRÜNÜ GÜNCELLEDİ 

1) ait …… Edat  
Kendime ait bir şey sormaya gelmiştim. 

2) dair……. Edat  

Yarına kadar hastalığı geçer, ben de hasta olmadığına dair rapor veririm. 

3) diye …… Edat  



İki yıldır buraya Süleyman diye biri gelmedi.  

4) ki…… (Bağlama bakılarak karar verilir.) ( Sıfat Yapan, Zamir Yapan, Bağlaç Olan, Edat 
Yapan) 

Siz ki beni tanırsınız, niçin böyle düşünüyorsunuz? ( Bağlaç)  

* Bir cümlenin sonuna getirildiğinde şüphe veya pekiştirme anlatan söz: ( EDAT ) 

Acaba gelmez mi ki ? Bunu bana bırakırlar mı ki? ( Edat )  

*Yakınma, kınama vb. duygular anlatmak için bir cümlenin sonuna getirilen bir söz: ( EDAT )  

Böyle de olmaz ki ! Sana güvenilmez ki ! ( EDAT)  

Hanım da böbürlenmekten dinleyemez ki ! ( EDAT )  

5)  değil……. ( Edat da bağlaç da olabilir )  

*İsim cümlelerini olumsuz yapmak için kullanılır. ( değil= edat)  

Ben kımıldayacak hâlde değilim. ( edat ) 

* Olumlu ve olumsuz çekimli fiiller üzerine gelerek olumlu fiilleri olumsuz, olumsuz fiilleri 
olumlu yapar .( edat )  

Bu anı yaşamıyor değilim. ( edat )  

* Özne veya tümleçleri ayrı ve biri olumlu, diğeri olumsuz iki cümleden birinin yüklemi yerine 
geçerek bulunduğu cümledeki bir hususu ret, diğerini kabul etmek için kullanılan bir söz.
( BAĞLAÇ )  

Kahramanlıklarının kendilerine değil millete, orduya ait olduğunu söylerler.( BAĞLAÇ )  

* Birincisi beklenen, ikincisi beklenmeyen bir durumu gösteren ve özne veya tümleçleri ayrı, 
yüklemleri aynı olan iki cümleden birincisinin yükleminin tekrar edilmemesini sağlayan bir 
söz :( BAĞLAÇ ) 

Yalnız Şili’nin değil bütün geri kalmış ülkelerin dramına parmak basıyor. ( BAĞLAÇ )  

-



 YALNIZ : Tek başına anlamına gelirse zarf olur. 

İki refik, sevgili arkadaşlarını yalnız bırakmak istemediler. ( ZARF )  

YALNIZ : SADECE anlamına gelirse  zarf olur. 

Kendisini yalnız Bombay’a kadar götürecek tren parası vardı. ( ZARF )  

YALNIZ: AMA, FAKAT anlamına gelirse bağlaç olur. 

Giderim yalnız arkadaşlarımı isterim. (  bağlaç )  


